
Møteprotokoll

Utval: Hovedutvalg helse og omsorg
Møtestad: Teams-møte
Dato: 20.01.2021
Tid: Kl. 17:00

Følgande medlemmer møtte Parti
Kenneth Halleland AP
Ruth Mariann Hop AP
Geir Aarvik FRP
Veronica Helen Ørpetvedt FRP
Inge Jacob Ekornsæter H
Lillian Levik Løndalen KL
Susan Elin Borg KL
Yngve Eriksen KRF
Anne Grete Hegerland Naley SP

Møtenotater:
Innkalling godkjent. Saksliste godkjent.

Møteleder foreslo følgende personer til å underskrive protokollen sammen med møteledeR
Ørpetvedt (FrP) og Ekornsæter (H).

Forslag enstemmig vedtatt.

Etter orientering fra Arne Fagerland om bosetting av flytninger og Bjørn Kåre Ellingsen om status for
Sudenes BBH, orienterte kommuneoverlege Katrine Marie Haga Ness om koronasituasjonen.

Møteslutt: 19:25

Underskrifter:

Ruth Mariann Hop (Ap) Veronica H. Ørpetvedt (FrP) Inge Jacob Ekornsæter (H)

Møteleder Nestleder Medlem
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001/21 Budsjett 2021 – helse og omsorgsetaten 
 
Kommunalsjef helse og omsorg sitt forslag til vedtak: 
Hovedutvalg helse og omsorg vedtar budsjett 2021 for helse- og omsorgsetaten, jf. 
saksutredningen nedenfor. 
 
 

19.01.2021 Eldrerådet 
 
Behandling 
Eldrerådet støtter enstemmig innstillingen. 
 
ELD - 001/21 Vedtak: 
Hovedutvalg helse og omsorg vedtar budsjett 2021 for helse- og omsorgsetaten, jf. saksutredningen 
nedenfor. 
 
 

19.01.2021 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
 
Behandling 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter enstemmig innstillingen. 
 
RFM - 001/21 Vedtak: 
Kommunalsjef helse og omsorg sitt forslag til vedtak: 
Hovedutvalg helse og omsorg vedtar budsjett 2021 for helse- og omsorgsetaten, jf. saksutredningen 
nedenfor. 
 
 

20.01.2021 Hovedutvalg helse og omsorg 
 
Behandling 
Innstilling vedtatt med 7 stemmer mot 2 stemmer (KL 2).  
 
HHO - 001/21 Vedtak: 
Hovedutvalg helse og omsorg vedtar budsjett 2021 for helse- og omsorgsetaten, jf. saksutredningen 
nedenfor. 
 
 
 
 

002/21 Handlingsplan for folkehelse 2021-2023 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Karmøy kommunestyre tar «Handlingsplan for folkehelse 2021-2023» til orientering.  
 

19.01.2021 Eldrerådet 
 
Behandling 
Eldrerådet støtter enstemmig innstillingen. 
 
ELD - 002/21 Vedtak: 
 
Karmøy kommunestyre tar «Handlingsplan for folkehelse 2021-2023» til orientering.  
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19.01.2021 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
 
Behandling 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter enstemmig innstillingen. 
 
RFM - 002/21 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar «Handlingsplan for folkehelse 2021-2023» til orientering.  
 

20.01.2021 Hovedutvalg helse og omsorg 
 
Behandling 
Hukommelsesteam, foreslått av Lillian Levik Løndalen, Karmøylista 
Forslag fremmes av Lillian Levik Løndalen på vegne av Karmøylista. 
 
Folkehelseplan Side 18. Foreslår et nytt punkt i skjema: 
Tiltak: Hukommelsesteam og besøksvenn. Fremdrift: pågående/midlertidig redusert. Videreføre og 
utvikle som følge av økende forekomst av demens. Ansvar: Sektor forvaltning helse og omsorg. 
 
 
Levik Løndalen (KL) fremmet sitt forslag.  
 
Innstilling vedtatt med 6 stemmer mot 3 stemmer for forslaget fremsatt av Levik Løndalen (KL 2, H 
1).  
 
 
HHO - 002/21 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar «Handlingsplan for folkehelse 2021-2023» til orientering.  
 
 
 

003/21 Leve hele livet i Karmøy (2021-2023) 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Karmøy kommunestyret vedtar plan for Leve hele livet i Karmøy (2021-2023). 
2. Behov for ressurser knyttet til gjennomføring av konkrete tiltak i planen vurderes i forbindelse med 

årlige budsjett- og økonomiplaner. 
3. Planen integreres i det øvrige kommunale planverket. 

 

19.01.2021 Eldrerådet 
 
Behandling 
Eldrerådet støtter enstemmig innstillingen og ber om at eldrerådet kontinuerlig blir holdt underrettet 
om saken. 
 
ELD - 006/21 Vedtak: 
 

1. Karmøy kommunestyret vedtar plan for Leve hele livet i Karmøy (2021-2023). 
2. Behov for ressurser knyttet til gjennomføring av konkrete tiltak i planen vurderes i forbindelse med 

årlige budsjett- og økonomiplaner. 
3. Planen integreres i det øvrige kommunale planverket. 

 

19.01.2021 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
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Behandling 
Nordbø viste til prosjekt Livsglede i sykehjem og anbefalte å utvide dette til historieformidling for å få 
levende bygder på tvers av generasjoner og kom med følgende innspill: 
Rådet ynskjer i samarbeid med kommunen å setje eit sterkare fokus på historia vår. Eldre døyr og ein 
registrerer at yngre går glipp av livserfaring, historie, sagn og soger, fordi menneske no møtes 
skjeldnare. Det er viktig at slikt blir videreformidla imellom generasjonar, dette er enda viktigare no i 
ein pandemi. I ein situasjon kor dei eldre ikkje møter yngre pga. restriksjonar, blir det enda synlegare 
kva ein går glipp av. 
Verdifull tid imellom unge og eldre, historieformidling, relasjonar imellom generasjonar. Kor kjem 
ein frå, kven er ein.? Psykisk helse for alle generasjonar i Karmøy. 
Ein pandemi er øydeleggjande på mange måtar, eit nettbrett kan aldri erstatte relasjonen imellom ung 
og eldre, historia fortalt i ekthet. 
Ei lita velforening på Sandhåland har saman med Skudenes seniornett, starta eit prosjekt kor 
forskjellige historie tema har blitt og vil bli belyst. Ein knytter opp lokal befolkninga til temaer som: 
tidleg busettjing, jordbruk og fauna på vestsida, fiske, utvandringa til Amerika, krigens dagar, 
Alaskafiskere osv. Modellen kor bygdas historie blir gjort levande i form av bilder, fortellingar fortalt 
av gjenlevande, samler fulle hus på bedehuset i bygda. Dette er med på å skape levende bygder. 
Rådet vil be hovedutvala for oppvekst og kultur samt helse og omsorg om å ta initiativ til at historia 
blir viderefortalt. Der kan være mange måtar å gjere dette på, kom gjerne med innspel og forslag i 
dette viktige arbeidet. 
Budal foreslo: 
Eldre kan inviteres til skolene for historieformidling. 
Rådet ønsker at saksbehandler Pål Nygård orienterer om Leve hele livet i Karmøy i møtet 9. mars. 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter enstemmig innstillingen med følgende 
tilleggspunkt 4: 
4. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne viser til prosjektet Livsglede i sykehjem og anbefaler 
at det også legges til rette for å få levende bygder på tvers av generasjoner bl.a. ved å invitere eldre til 
skolene for historieformidling. 
Rådet ynskjer i samarbeid med kommunen å setje eit sterkare fokus på historia vår. Eldre døyr og ein 
registrerer at yngre går glipp av livserfaring, historie, sagn og soger, fordi menneske no møtes 
skjeldnare. Det er viktig at slikt blir videreformidla imellom generasjonar, dette er enda viktigare no i 
ein pandemi. I ein situasjon kor dei eldre ikkje møter yngre pga. restriksjonar, blir det enda synlegare 
kva ein går glipp av. 
Verdifull tid imellom unge og eldre, historieformidling, relasjonar imellom generasjonar. Kor kjem ein 
frå, kven er ein.? Psykisk helse for alle generasjonar i Karmøy. 
 
Ein pandemi er øydeleggjande på mange måtar, eit nettbrett kan aldri erstatte relasjonen imellom ung 
og eldre, historia fortalt i ekthet. 
 
Ei lita velforening på Sandhåland har saman med Skudenes seniornett, starta eit prosjekt kor 
forskjellige historie tema har blitt og vil bli belyst. Ein knytter opp lokal befolkninga til temaer som: 
tidleg busettjing, jordbruk og fauna på vestsida, fiske, utvandringa til Amerika, krigens dagar, 
Alaskafiskere osv. Modellen kor bygdas historie blir gjort levande i form av bilder, fortellingar fortalt 
av gjenlevande, samler fulle hus på bedehuset i bygda. Dette er med på å skape levende bygder. 
Rådet vil be hovedutvala for oppvekst og kultur samt helse og omsorg om å ta initiativ til at 
historia blir viderefortalt. Der kan være mange måtar å gjere dette på, kom gjerne med innspel 
og forslag i dette viktige arbeidet. 
 
RFM - 006/21 Vedtak: 
 
 

20.01.2021 Hovedutvalg helse og omsorg 
 
Behandling 
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Nytt punkt på side 25 i Leva hele livet, under overskrift: Avlastning og støtte til pårørende., foreslått 
av Lillian Levik Løndalen, Karmøylista 
 
HHO vedtar følgende tilleggspunkt: 
 
Opprinnelig tekst: Kommunens ansatte formidler informasjon om ulike pårørendekurs, blant annet i 
regi av Helse Fonna. 
Kommunens kreftkoordinator er en viktig støttespiller for både de som er rammet av kreft i tillegg til 
pårørende. 
Forslag til nytt punkt i tillegg til opprinnelig tekst: Hukommelsesteamet er viktige støttespillere for de 
som rammes av demens og deres pårørende. 
Forslaget fremmes av Lillian Levik løndalen på vegne av Karmøylista 
 
 
Forslag til vedtak om nytt punkt i "Leva hele livet" side 3., foreslått av Lillian Levik Løndalen, 
Karmøylista 
 
Opprinnelig tekst: Vi forventer at flere vil trenge hjelp fra helse- og omsorgstjenestene, gjerne også 
komplekse tjenester. På den annen side vil antall personer i yrkesaktiv alder synke. Hele samfunnet må 
derfor tenke nytt. Den enkelte må ta vare på egen helse og i størst mulig grad tilrettelegge hjemmet sitt 
for alderdommen. Eldre som er i stand og som har lyst til å være aktive, bør få muligheten. Det vil 
være “vinn-vinn” for den enkelte og samfunnet. 
 
Forslag til tekst i tillegg til den opprinnelige: For personer som utvikler demens og deres pårørende er 
veiledning fra kompetent personale helt nødvendig. Dette kan medføre at pårørende klarer å stå i 
omsorgsoppgavene og den demente kan bo hjemme lengre. 
 
Befolkningsprognose personer som utvikler demens i Karmøy kommune 2020-2050 
2020 2025 2030 2040 2050 
768 909 1086 1469 1783 
(kilde: demenskartet.no) 
 
Forslaget fremmes av Lillian Levik Løndalen på vegne av Karmøylista 
 
 
 
Forslag til tillegg i tekst "leva hele livet" side 12, foreslått av Lillian Levik Løndalen, Karmøylista 
Opprinnelig tekst: Utfordringer Leve hele livet omtales av fylkesmannen som en samfunnsreform. De 
demografiske endringene som samfunnet vårt opplever fremover, er kommunen nødt til å ta i 
betraktning. Kommunens økonomi blir strammere, det blir betydelig flere eldre, Foreslår at HHO 
vedta ekstra tekst som presenteres i parentes: (antall personer med demens øker betydelig) og antall 
personer i yrkesaktiv alder synker. 
 
Forslaget fremmes av Lillian Levik løndalen på vegne av Karmøylista 
 
 
Forslag tilleggspunkt på side 30  "leva hele livet" under overskriften: Tiltak under hovedmål 2: Trygge 
helse- og omsorgstjenester, foreslått av Lillian Levik Løndalen, Karmøylista 
 
HHO vedtar tilleggspunkt i skjemaet tiltak side 30 med følgende ordlyd: 
 
Det tas sikte på å være fremoverlent i forhold til prognosene om en stadig økning av demente i 
kommunen, der en satser på lavterskeltilbud, frivillighet i tillegg til offentlige tjenester. 
 
Tiltak: Hukommelsesteamet er et lavterskeltilbud som bidrar til kartlegging og tidlig utredning av 
demente, de veileder både den demente og de pårørende. I tillegg driver Hukommelsesteamet 
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aktivitetssvenn i samarbeid med frivillighetssentralene, der målet er å forebygge ensomhet for 
demente. Mange som utvikler demens opplever personlighets endringer og funksjonstap, noe som kan 
medføre utrygghet og økt behov for støtte. Ved å bruke lavterskeltilbud i samarbeid med frivilligheten 
og de kommunale tilbudene kan flere leve et godt liv i en ny situasjon. 
 
Oppstart: Pågående, men redusert pga. nedskjæringer. 
 
Økonomi: Vurderes i forbindelse med de årlige budsjettene 
Forslag fremmet av Lillian Levik Løndalen på vegne av Karmøylista 
 
 
 
Levik Løndalen (KL) fremmet sine 4 forslag.  
 
Avstemningen ble fortatt ved at man satt innstillingen opp mot forslagene fremsatt av Levik Løndalen 
(KL) i sin helhet. Dersom innstillingen fikk flertall, ville alle forslagene fremsatt av Levik Løndalen 
(KL) falle og det følgelig ikke være nødvnedig å stemme for hvert av forslagene.  
 
Innstilling vedtatt med 6 stemmer mot 3 stemmer for forslag fremsatt av Levik Løndalen (KL 2, H 1). 
Forslagene fremsatt av Levik Løndalen (KL) falt.  
 
 
 
HHO - 003/21 Vedtak: 

 
1. Karmøy kommunestyret vedtar plan for Leve hele livet i Karmøy (2021-2023). 
2. Behov for ressurser knyttet til gjennomføring av konkrete tiltak i planen vurderes i forbindelse med 

årlige budsjett- og økonomiplaner. 
3. Planen integreres i det øvrige kommunale planverket. 

 
 
 

004/21 Samlesak for referatsaker 
 
 
 

20.01.2021 Hovedutvalg helse og omsorg 
 
Behandling 
Referatsakene tatt til etteretning. 
 
HHO - 004/21 Vedtak: 
Referatsakene er tatt til etteretning. 
 
 
 
 

005/21 Samlesak for spørsmål 
 
 
 

20.01.2021 Hovedutvalg helse og omsorg 
 
Behandling 
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Sykefravær, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet 
Jeg ønsker en oversikt over sykefraværet innen helse og omsorgssektoren, fordelt på de forskjellige 
instansene: bolig, sykehjem, institusjon osv. Ønsker en sammenligning med de to siste årene og en evt 
forklaring på hvorfor det har gått opp eller ned. Jeg ønsker også en utredning vedr tiltak som blir gjort 
i forhold til å få ned sykefraværet. 
 
Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet 
 
Covid, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet 
Jeg ønsker en redegjørelse vedr covid 19. Dette være seg både i forhold til smitte, men spesielt i 
forhold til vaksinasjon og arbeidet rundt det. Hvilke signaler har kommunen fått i forhold til vaksiner? 
 
Ruth Mariann Hop, arbeiderpariet 
 
Prioriteringsliste for covid 19- vaksine, foreslått av Susan Elin Borg, Karmøylista 
Vi er alle kjente med den nasjonale prioriteringslisten for covid 19-vaksineringen. 
Karmøylista er bekymret for hvor de rusavhengige kommer inn i denne listen. 
De har en levealder som er 20-30 år lavere enn befolkningen ellers og mange har underliggende 
sykdommer. 
De har også store utfordringer med å forholde seg til gjeldene forskrifter/råd om avstand osv. Et 
informasjonshefte vil ha liten og ingen effekt. 
Et smitteutbrudd i dette miljøet kan få fatale konsekvenser. 
Iflg. NRK bekrefter smittevernlege i Haugesund, Teis Quale at de rusavhengige vil bli vaksinert etter 
eldre og helsepersonell. 
Kan det bekreftes at Karmøy kommune følger samme prioriteringslisten som vår nabokommune? 
 
Susan Borg 
Karmøylista 
 
 
 
Spørsmål angående lokaler og skyss for økt satsing på spisevenner., foreslått av Lillian Levik 
Løndalen, Karmøylista 
Spørsmålet er sendt inn på epost før kl. 12.00 mandag, men legger det ut her for at andre kan få 
innsyn. Har kommunen planer i forhold til lokaler og transport til spise-venner om dette skal etableres 
andre steder enn i Skudeneshavn? 
Sør-Karmøy frivillighetssentral IOGT har spise-venner ukentlig på fredager og har ambisjoner om å 
utvidet tilbudet med ytterligere en dag i uken. 
Det er ønskelig at en kan tilby dette også andre steder i kommunen, men både lokaler og transport byr 
på problemer. 
 
 
KOMP, foreslått av Lillian Levik Løndalen, Karmøylista 
Har kommunen vurdert å kjøpe inn KOMP til utlån for eldre hjemmeboende? 
KOMP er en dataskjerm med innebygget teknologi som gjør det mulig for eldre med begrensede data 
ferdigheter, redusert syn, hørsel, motorikk til å kunne kommunisere med venner/familie. Tiltaket har 
til hensikt å redusere ensomhet. 
Spørsmålet er tidligere sendt på epost innen fristen. 
 
 
 
Dagsenter Skudeneshavn, foreslått av Lillian Levik Løndalen, Karmøylista 
Ber om informasjon angående lokalisering av dagavdeling i Skudeneshavn. 
 
Bakgrunnen er brevet sendt av Kristine Nessa. Jeg forstår at det er sendt et svar til brevstillerne og jeg 
vil be om at hovedutvalget får innsyn i svar og begrunnelser fra administrasjonen. 
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Spørsmålet er rettet på epost innen fristen. 
 
1. Spørsmålene fremsatt av Hop (Ap) og Borg (KL) ble besvart i kommuneoverlegens orientering 
innledningsvis i møtet. 
  
2. Spørsmålene vedrørende sykefravær ble besvart i mail sendt ut til alle medlemmene i hovedutvalget 
og er også vedlagt. 
 
3. Kommunalsjef helse og omsorg, Nora Olsen-Sund besvarte spørsmålet stilt fra Levik Løndalen 
(KL) vedrørende KOMP.  
 
Olsen-Sund viste til at det per nå ikke er lagt inn penger i budsjettet til dette verktøyet, samt at KOMP 
er en veldig dyr løsning som også krever 4G. Verktøyet er imidlertid tilrettelagt for personer med lav 
digital kompetanse. Det er ikke per nå vurdert å tilby utlån av dette, men dersom det kommer 
tilskuddsordninger som man kan søke på vil dette kunne bli vurdert.  
 
4. Kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund besvarte Levik Løndalen (KL) sitt spørsmål 
vedrørende spisevenner for eldre. Kommunalsjefen viste til at også dette er lagt inn som et av tiltakene 
i planen "Leve hele livet". Det å utvide denne ordningen er et godt tiltak, spesielt i forhold til ernæring, 
men også ensomhet. Hvordan dette skal løses med tanke på lokalisering vet man ikke enda, men dette 
er noe man må se på. Her er det også viktig med tett og god dialog med frivilligheten i forhold til 
utvidelse av dette arbeidet. Frivillighetskoordinatoren vil ha en sentral rolle her. For noen av de eldre 
kan det også være aktuelt å benytte TT-kortet for transport.  
 
 
5. Vedrørende Levik Løndalen (KL) sitt spørsmål om lokalisering av dagavdeling i Skudeneshavn, 
samt innsyn i brevkorrespondanse mellom Katrine Nessa og administrasjonen ble dette sendt ut til alle 
medlemmene og ligger også vedlagt.   
 
6. Møteleder viste til mail fra Nordbø (H) (vedlagt) som sitter i råd for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne. Mailen er i utgangspunktet innspill rettet til sak om Leve hele livet-planen, men 
omhandler viderefortelling av historie fra den eldre befolkningen til den yngre.  
 
Borg (KL) foreslo at hovedutvalget tar saken opp i neste hovedutvalgsmøte slik at 
hovedutvalgsmedlemmene kan drøfte løsninger for å ivareta dette iniativet.  
 
7. Møteleder viste til at hun og nestleder Ørpetvedt (FrP) har drøftet å lage et årshjul for hvilke saker 
man ønsker orientering om i hovedutvalget. Møteleder ber derfor medlemmene om å sende inn 
innspill på mail til møteleder.  
 
 
HHO - 005/21 Vedtak: 
 
 
 
 


